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گروه سیاســی-محمدرضا حقی: انتشار یادداشت 
حسین شــریعتمداری مدیرمســئول روزنامه کیهان که 
اصلاح طلبان را تشــویق به تشــکیل تیپ اصلاحاتیون و 
اعزام به پنجشــیر برای کمک به احمد مسعود کرده بود، 
موجب واکنش گسترده برخی از اصلاح طلبان و همچنین 

فعالان فضای مجازی و شبکه های اجتماعی شد.
شــریعتمداری نوشــته بود: یک پیشــنهاد منطقی و 
همه پســند در میان است و آن اینکه یک تیپ از مدعیان 
اصلاحات تشکیل شود و مدعیان اصلاحات جهت اعزام به 
افغانســتان در آن ثبت نام کرده و برای مبارزه به پنجشیر 
و یــا هر نقطه دیگر افغانســتان اعزام شــوند. نام » تیپ 
اصلاحاتیون« ! هم اســم با مسمایی برای این تیپ است! 
اگر در ادعای خود صادق هســتید، بسم الله، بفرمائید در 

این تیپ ثبت نام کنید !
هرچند بیشترین واکنشــها به یادداشت شریعتمداری 
بود اما حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری نماینده قم و عضو 
کمیســیون امنیت ملی مجلس نیز موضع مشابهی اتخاذ 
کرد و گفت: حرکت طالبان در افغانســتان متفاوت از آن 
چیزی اســت که در سوریه توسط داعش شاهد آن بودیم 
ما امروز در افغانســتان شاهد یکسری اقدامات در مسائل 
داخلی هســتیم. فلش حرکتشان به ســمت ما نیست و 
معلوم هم نیست که در آینده به ما تعدی داشته باشند و 
لذا ما متناسب با منافع ملت مان باید تصمیم بگیریم ورود 
ما به افغانستان در شرایط فعلی معلوم نیست که به منافع 
ما لطمه جدی نزند. خب اگر کســانی خودشــان دغدغه 
دارند که در مسأله افغانستان ورود کنند و حضور فیزیکی 
داشته باشند خب بسم الله بروند، مجاهدان ما برای دفاع از 
اسلام و منافع کشور و ملت در عراق و سوریه حضور پیدا 
کردنــد وبا داعش مبارزه کردنــد خب آقایان اصلاح طلب 
هم که دغدغه افغانســتان دارند برای اقدامات جهادی به 
افغانســتان بروند. آقایان اصلاح طلــب مخالف حضور در 
سوریه و عراق بودند به آنجا نرفتند حال تأکید می کنم که 
جمهوری اسلامی باید در مسأله افغانستان ورود پیدا کند 

و مداخله کند خب بسم الله شــما اصلاح طلبان به عنوان 
نمایندگان جمهوری اسلامی در افغانستان حاضر شوید و 
نشــان دهید که شما هم به یک دردی خورده اید و نشان 
دهید که کاری از دست تان برآمده و مردم بگویند حداقل 
این ها هم به یک دردی خوردند و یک خاصیتی داشــتند 
فقط حرف نزدند. فقط شعار ندادند. بسم الله بیایید بروید 

و هزینه اش را هم بدهید.
امــا نه تنها اصلاح طلبان، بلکه بســیاری از فعالان در 
شــبکه های اجتماعی به نظرات شــریعتمداری و نظرات 
مشــابه او واکنش نشان دادند و ضمن اشاره به مشترکات 
فرهنگــی و زبانــی بین ایران و افغانســتان و ســتمهای 
طالبان بر مردم افغانستان و همچنین کشتار دیپلماتها و 
خبرنگار ایرانی در مزارشــریف در دو دهه قبل، حمایت از 
مظلومان افغانستان را در مرزهای شرقی ایران قرار دارند 
ارجح دانســتند. برخی نیز به این موضوع اشاره کردند که 
هیچکــدام از اصولگرایان هم به جبهه جنگ با داعش در 
ســوریه نرفتند! در این میان مصطفی کواکبیان دبیرکل 
حزب مردم ســالاری و رئیس فراکســیون دیپلماســی و 
منافــع ملی مجلس گذشــته، در توئیتی ضمن دعوت از 
حسین شریعتمداری به مناظره درباره این موضوع نوشت: 
به جناب شــریعتمداری که خواستار حضور اصلاح طلبان 
در پنجشیر شــده می گویم احمدمسعود کمک نظامی در 
میدان را نخواســته، بلکه حمایت در عرصه دیپلماســي 
مطرح اســت که آن را هم دریغ کردیــد! مگر در مقابله 
با تروریســم باید فرقی بین افغانســتان و ســوریه باشد؟ 
جنابعالی را به مناظره در صداوســیما دعوت مي کنم. در 
واقع کواکبیان، به شــریعتمداری یادآوری کرد که حتی 
از کمک در عرصه دیپلماســی به احمد مسعود در مقابل 
طالبان هم دریغ شــده و وقتی اصلاح طلبان از ضرورت 
حمایت از احمد مسعود می کنند، صرفا اعزام نیرو به آن 

منطقه نیست، بلکه حمایت دیپلماتیک است. 
احمد زیدآبــادی، روزنامه نگار و تحلیلگر اصلاح طلب 
نیز در یادداشــتی کوتاه نوشــت: مدیر مســئول روزنامۀ 

کیهان نوشــته است: »اگر مدیر مســئول کیهان خودش 
هم بــه این منطــق پایبند باشــد، حرفــش خیلی هم 
بی حساب نیســت. یادم می آید در جریان جنگ ۳۳ روزۀ 
لبنان که مســئولان روزنامۀ کیهان از پشــت میزهایشان 
در تهــران با نشــر مطالب تحریک آمیز بــر آتش منازعه 
در آن کشــور بنزین می ریختند و لبنانی هــا را به ادامۀ 
جنگ تا آخرین قطرۀ خون خــود ترغیب می کردند، من 
در یکی از نوشــته هایم خطاب به آن ها نوشــتم: خب اگر 
جنگِ لبنــان تا این اندازه برایتان شــیرین و لذت بخش 
و نعمت و مایۀ مباهات اســت، چرا پشــتِ میزهایتان در 
تهران میخکوب شــده اید و بیدرنــگ راهی جبهۀ نبرد با 
اسرائیل در جنوب لبنان نمی شوید؟ اگر چنارهای خیابان، 
ولی عصر از جایشــان تکان خوردند، آن ها هم از جایشان 
تکان خوردند! به هر حال، خود در جای امن نشســتن و 
دیگران را به جانفشــانی فراخواندن، ناپســند است. حال 
طرف می خواهد اصلاح طلب باشد یا مدیر مسئول کیهان 

و یا هر فرد دیگری در هر گوشۀ دنیا!«
محمدعلی ابطحی، رئیــس دفتر دولت محمد خاتمی 
هم به درخواســت عجیب حسین شریعتمداری، واکنشی 
طنزآمیز نشان داد و در توئیتی نوشت: »آقایان شریعتمدار 
و دکترین،)حسن عباسی( پیشنهاد گردان اصلاحیون داده 
برا پنجشیر. شعارمان مسعود، پنجشیر. نتسرسید نترسید 
ما همه با هم هستیم چطوره؟ گردان کیهانیون هم بگن تا 
دنیا را طالبانی نکنیم آرام نمیگیگیریم! بالاخره باید آماده 
باشیم دو طرف! افغانستان حمایت می خواهد نه جنگ..«
ایــن توییت عباس عبدی که نوشــته »اصولگرایان در 
حال ارتکاب یک اشــتباه مهلک هســتند. چون نســبت 
به موضع منتقدان لجبازی دارند، رویشــان نمی شــود به 
اشتباه اقرار کنند لذا در حال فرو رفتن در گرداب طالبان 
هستند. جلوی زیان موضع اشتباه را هر چه زودتر بگیرید 
سود است. اشتباه واکســن را فراموش نکنید« را نیز باید 

در همین راستا دانست.
علی نظری ســردبیر روزنامه مســتقل هــم در توئیتر 

نوشــته :»بچه که بودیم در پایان بازیهامون شــعری می 
خواندیــم با ایــن مضمون: نخود نخود هــر که رود خانه 
خود. حسین شریعتمداری گفته اصلاح طلبان بروند دره 
پنجشــیر! ما با افتخار از احمد مسعود حمایت می کنیم. 
اما اصولگرایان انقلابی هم بروند در لشگر بچه های ملاعمر 

یار غار آنان شوند!«
ایــن موضوع در بین فعالان شــبکه های اجتماعی هم 
بازتاب زیادی داشــت. یک کاربر فضای مجازی نوشــت: 
»شــریعتمداری جوری این حرف را می زند که انگار خود 
و همفکرانش همین دیروز از جبهه حمایت از بشــار اسد 
برگشته اند! یا فکر می کنند آنها که رفتند با پول و امکانات 
شخصی رفتند و حکومت در بسیج و اعزام آنها هیچ نقشی 
نداشــته که انتظار دارد اصلاح طلبان سرخود به پنجشیر 

بروند!«
تعدادی دیگر از کاربران توئیتر نیز در این باره اینگونه 
واکنش نشــان دادند: »اینکه شــریعتمداری میگه اصلاح 
طلبان برن پنجشــیر بجنگن خوبه. من موافقم اما قبلش 
اصولگراها رو بفرســتن ســوریه، عراق و یمن تا حق هیچ 

مسئولی ضایع نشه.«
»حسین شریعتمداری گفته اونایی که میخوان ثبت نام 
کنن برن پنجشــیر مقاومت! شــما اجازه بــده ۱۰۰ نفر 
دم ســفارت جمع بشن، مجوز و ســلاح برای مقاومت تو 

پنجشیر پیشکش!«
»در ســپهر سیاســی این کشــور هر زمان جبهه ی 
تندروهایــی همچــون حســن عباســی و رائفــی پور و 
=شریعتمداری خلاف ماجرایی حرفی زدند آنجا حق بوده 
و بس و امروز پنجشیر میعادگاهیست که یادآورمان شود 
حق همیشــه گرفتنیســت و برای این احقاق حق فریاد 

آزادگی لازم است...! «
»جناب شریعتمداری لااقل می شود مدت مبارزه تان در 
ســوریه و فلسطین را اعلام نمایید؟! وقتی خودتان جنگ 
را از نزدیک ندیده اید، خواهشــا برای اصلاح طلبان نسخه 

نپیچید!«

واکنش گسترده به حمایت اصلاح طلبان از احمدمسعود 

تفاوتی بین افغانستان و سوریه در مقابله با تروریسم نیست
دعوت کواکبيان از شریعتمداري به مناظره در صداوسيما درباره علت و نحوه حمایت اصلاح طلبان از مقاومت ملي پنجشير 

رئیس جمهوری دیروز در ســومین ســفر 
اســتانی خود و در سفری از پیش اعلام نشده 
از طریق شهرستان طبس وارد استان خراسان 

جنوبی شد.
تعــدادی از اعضای هیــات دولت و وزیران 
از جمله وزیر کشــور، وزیر راه و شهرسازی و 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس ســازمان 
برنامه و بودجــه، رئیس دفتر رئیس جمهور و 
معاون اجرایی رئیس جمهور، آیت الله رئیسی 
را در ســفر به استان خراسان جنوبی همراهی 

می کنند.
سید ابراهیم رئیسی در آغاز سفر به خراسان 
جنوبــی در جمع مردم شهرســتان طبس در 
حرم امامزاده حســین بن موسی الکاظم )ع( 
خطاب به مدیران و دســت انــدرکاران حاضر 
در جمع تاکید کرد: هر فعل شــما و هر اقدام  
شما در جهت گره گشایی از کار مردم و زندگی 
مردم به افزایــش اعتماد بــه کارآمدی نظام 
و نظام اداری کشــور تبدیل می شــود و این 

پشتوانه بسیار ارزشمند است.
وی بــا تاکیــد بــر اینکــه فعال شــدن 
ظرفیت های معدنی خراسان جنوبی در دستور 
کار قرار دارد افــزود: وزیر صمت همراه دولت 
در این ســفر هستند که بررسی های مقدماتی 
را انجام دادند و در این ســفر هم برخی کارها 

را دنبال می کنند.
وی گفت: در این ســفر و ســفرهای دیگر 
کــه در واقع بدون تشــریفات معمــول انجام 
می شــود، به دنبال این هستیم که وقت مردم 
کمتر گرفته شــود و بتوانیم اصل کار را دنبال 
کنیم. حضور ما و دوســتانمان بدون تشریفات 
در اســتان ها برای این اســت که از نزدیک با 
مسائل آشنا شــویم و اولویت ها را مشخص و 
برای رفع مشــکلات با اولویت دست به اقدام 

و عمل شویم.
رئیس جمهوری افزود: بنای ما این اســت 
که با فعل ماضی با مردم سخن بگوییم، یعنی 
اعلام کنیم این اقدامات انجام شد، »می شود« 
زیاد گفتــه شــده و نمی خواهیــم خیلی به 
می شــودها اتکا کنیم ولی آنچه برنامه دولت 

است را دنبال می کنیم.
آیت الله رئیســی گفت: با این حجم بالای 
نیروی انســانی کارآمد در اســتان خراســان 
جنوبی که داریم، خودشــان می توانند مظهر 
خیلی از خلاقیت ها و ابتکارات باشند و گره ها 

را بگشایند.
رئیــس جمهوری ادامــه داد: در اســتان 
خراســان جنوبی ظرفیت های معدنی بســیار 
خوبی وجود دارد که فعال شــدن آن به رونق 
تولید و ایجاد اشتغال در کشور و منطقه کمک 
می کند. در خراسان جنوبی ظرفیت های خوبی 
مانند معادن را داریم که می تواند فعال شــود 

و به صورت عــام و به صورت خاص در طبس 
ظرفیتی خوب است. آیت الله رئیسی بیان کرد: 
بخشی از این ظرفیت فعال و بخشی غیرفعال 
اســت که اگر فعال و موانع موجود رفع شود، 
باعث رونق تولید و اشتغال در کشور و منطقه 

می شود.
وی گفت: من در آســتانه پیروزی انقلاب 
اسلامی و زلزله طبس در دوره جوانی به شهر 
طبس سفر داشته ام و چند شب در این منطقه 
ماندیــم. در جریان خدمات رســانی به مردم 
شریف شهرســتان طبس، شــهید صدوقی و 
مقام معظم رهبری نیز حضور داشــتند که ما 
به عنوان طلبه با جمعی از طلبه ها برای کمک 

به مردم زلزله زده آمدیم.
وی اظهار داشت: به برکت انقلاب اسلامی 
کارهــای زیادی هم در ایــن منطقه و هم در 
خراسان جنوبی انجام شده و هیچ شهر، بخش 

و روستایی شرایط قبل را ندارد.
آیت الله رئیســی گفت: بــه برکت انقلاب 
اسلامی چهره شهرها، بخش ها و استان عوض 
شــده و آنچه امروز می بینید و تصاویر آن نیز 

موجود است قابل مقایسه با قبل نیست.
افــزود: جوان هــا می تواننــد تصاویر  وی 
وضعیت اول انقلاب و امروز را ببینند که کاملا 
چهره شهر و روستا عوض شده و این از برکت 
تلاش جهادگــران و مجاهدانی بوده که برای 

توسعه و آبادانی کار کرده اند.
مساله آب را به طور ویژه

 دنبال می کنیم
رئیســی در بدو ورود به شهرستان طبس 
در جمع خبرنگاران گفت: مســاله آب مشکل 
بســیاری از اســتان های کشور اســت و این 
موضــوع را در دولــت به صورت ویــژه دنبال 
می کنیم. در این ارتباط بــا راهکارهای کوتاه 
مدت و بلند مدت از جمله انتقال آب از دریای 
عمان، اقداماتی را در دســتور کار قرار داده ایم 
تا مشکل دسترسی مردم به منابع آبی برطرف 

شود.
رئیســی اظهار داشــت: نیروهــای کارآمد 
ارزشمندی به ویژه جوانان برومند را در استان 
خراسان جنوبی داریم که می توانند نقش آفرین 
باشــند و با کمک این نیروی انســانی، دولت 
خواهد توانست در جهت رفع مشکلات استان 

گام هایی بردارد.
وی گفت: خداوند ذخایر بســیاری به این 
استان داده که یکی از این ذخایر معادن است. 
معادن از ذخایر ارزشــمند این استان است که 
اگر فعال شود، هم مشکل اشتغال، هم مشکل 
تولید و رونق تولید و هم مسائل اقتصادی حل 

می شود.
وی مســاله کشاورزی را از دیگر موضوعات 
مهم استان عنوان کرد و افزود: به خاطر کمبود 

نزولات آســمانی در این منطقه، کشــاورزی 
مردم با مشــکلاتی مواجه شده است اما مردم 
این مناطق نشــان داده اند کــه تهدیدها را به 

فرصت ها تبدیل می کنند.
رئیســی درخصوص درخواســت و اشتیاق 
مردم طبس برای دیدار با رهبر معظم انقلاب 
گفت: بدون شــک ایشان هم همین اشتیاق را 
برای دیدار با مردم دارند ولی شرایط کرونایی 
اجازه نمی دهد مثل قبل دیدارها صورت بگیرد 
اما به بنده نیابت دادند که ســلام ایشان را به 
مردم عزیز در استان خراسان جنوبی و طبس 
برســانم. ایشــان هم همواره برای مردم دعا 
می کنند و همیشــه نگران مسائل و مشکلات 
اســتان های مختلف به ویژه استان های کمتر 

برخوردار هستند.
بازدید رئیسی

 از معادن زغالسنگ طبس
رئیــس جمهــوری پس از دیــدار با مردم 
شهرســتان طبس در محل معادن زغالسنگ 
این شهرســتان حضور پیدا کــرد و از نزدیک 

پای درد دل کارگران این معادن نشست.
رئیــس جمهوری در پاســخ بــه مطالبات 
کارگران معدن زغالســنگ طبس تاکید کرد: 
نظام پیمانــکاری باید کاملا متحول و به هیچ 

عنوان نباید حقوق کارگران ضایع شود.
رئیســی روز جمعه در ســفر به خراســان 
جنوبــی،  از معدن زغالســنگ پــروده طبس 
بازدید کــرد و در جمع کارگران این مجموعه 
اظهار داشــت: کارگــران نباید نگــران بیمه، 
دســتمزد و سختی کار خود باشــند و این از 

موضوعات مهم است.
وی افــزود: از همیــن الان بــه مدت ۲۰ 
روز حداکثر به پیمانــکاران وقت می دهم که 
وضعیت زندگی کارگــران را در اینجا متحول 
کننــد و اگر این اقــدام را در این مدت انجام 

ندهند، اقدام لازم را انجام می دهم.
رئیس جمهوری گفت: معادن شهرســتان 
طبس زمینــه توســعه فراوانــی دارد و باید 
زیرســاخت های آن تکمیل شــود که اگر این 
منطقه و معادن آن درســت توسعه پیدا کند، 
نیاز کشــور کاملا برطرف می شود و نیازی به 
واردات نداریم و اینجا کاملا این اســتعداد را 

دارد.
وی تحقق این موضوع را منوط به ۲ شرط 
اساســی دانســت و اظهار داشــت: اول اینکه 
زیرســاخت ها بایــد تکمیل شــود و معتقدم 
کارگــران عزیز کــه اینجــا کار می کنند باید 
حقوقشــان کاملا پرداخت شود و حقی از آنان 

ضایع نشود.
آیت الله رئیسی در بازدید هوایی با بالگرد، 
معادن حاشــیه ای و ظرفیت های شهرســتان 
طبس را بررســی کرد و با توضیحات استاندار 

و مدیــران اســتان از توانمندی ها، مســائل و 
مشکلات منطقه اطلاع یافت.

پایین بودن دستمزد و مشکلات بیمه ای از 
جمله مشــکلات مطرح شده از سوی کارگران 
معادن زغالســنگ در بازدید رئیس جمهوری 

بود.
در ایــن بازدید وزیر کشــور، وزیر صمت، 
اســتاندار خراســان جنوبــی و رئیس مجمع 
نمایندگان خراسان جنوبی در مجلس شورای 

اسلامی، رئیس جمهوری را همراهی کردند.
طبــس بزرگترین و مهمترین شهرســتان 
معدنی خراســان جنوبی اســت که حدود ۷۶ 
درصــد ذخایر زغالی کشــور را در خود جای 
داده و بزرگترین حوضه زغال ســنگ کُک شو 

ایران در این منطقه است.
حوضه زغال دار طبس با وســعتی بیش از 
۳۰ هــزار کیلومتر مربع و ذخیره اکتشــافی 
۲.۷۵ میلیــارد تــن زغال ســنگ کک شــو و 
حرارتی، غنی تریــن و بزرگترین ناحیه زغالی 

ایران محسوب می شود.
ناحیــه پروده بــا وســعت ۱۲۰۰ کیلومتر 
مربع و ذخیره زمین شناســی ۱.۱ میلیارد تن 
زغال سنگ کک شو یکی از چهار ناحیه زغالی 
طبس و بزرگترین حوضه زغال سنگ کک شو 

ایران است.
شهرستان طبس با دارا بودن ۲۹ معدن در 
حوزه زغال سنگ نقش مهمی را در تولید این 
ماده معدنی و صادارت آن به خارج از کشــور 
دارد. ایجاد زیرساخت های معادن توسط دولت 
شــامل خط ریلی، راه دسترســی، برق، آب و 
مخابرات برای توسعه معادن از جمله مهمترین 
درخواست های مطرح شده در این بازدید بود.

تاکید بر فعال شدن بازارچه های مرزی 
رئیس جمهــوری با بیان اینکــه مرز یک 
فرصت است، بر فعال شدن بازارچه های مرزی 
در اســتان ها از جمله خراســان جنوبی تاکید 

کرد.
رئیسی عصر جمعه در بدو ورود به بیرجند 
در جمع خبرنگاران افزود: مرز تهدید نیســت 
بلکه فرصت اســت و یکی از فرصت های مرز، 
بهره برداری اقتصادی و مبادلات مرزی ساکنان 
در جمهوری اســلامی ایران با کشور همسایه 

است.

وی گفت: در اســتان های دیگر هم گفتیم 
که فعال شــدن بازارچه های مرزی می تواند به 
گسترش صادرات و  توســعه آن بینجامد که 
امر مبارکی اســت همچنیــن وضع اقتصادی 
مرزنشینان را ســامان می دهد و هم می تواند 

به امنیت مرزها کمک کند.
رئیس جمهــوری بیان کرد: فعال شــدن 
بازارچه های مرزی کار بســیار مهمی است که 
در ســفر قبلی به خراســان جنوبی هم تاکید 
کردیم موضوع بازارچه ها را باید دنبال کنند و 
مسوولان بعضی اقدامات را انجام دادند که در 

این سفر هم مورد تاکید قرار می گیرد.
وی ادامــه داد: علیرغــم اینکه خراســان 
جنوبی با کاهش نزولات آسمانی مواجه است 
اما خداوند به این اســتان ذخایر باارزشی داده 
که یکــی از آنها معادن اســت و باید اقتصاد 
استان به نحوی اقتصاد معدن باشد و در جهت 
فعال کــردن ظرفیت های معطل مانده معدنی 

فعالیت شود.
آیت الله رئیســی گفت: بــه برکت انقلاب 
اســلامی در هر کوی و برزن استان کار شده 
ولی علیرغم همه تلاش های ۴۰ ســاله باز هم 
محرومیت هایــی وجود دارد کــه باید برطرف 
شــود. وی گفــت: یکی از مســایل جاده ها و 
ارتباطات ریلی است که وزیر راه و شهرسازی 
همــراه ما هســتند و ایــن مســئله را دنبال 

می کنند.
رئیس دولت ســیزدهم اظهار داشت: جزو 
اولویت هــای این وزارتخانــه اصلاح جاده های 
مواصلاتی و مســایل ریلی در مناطق مختلف 
است که یکی از این مناطق خراسان جنوبی و 

جزو برنامه ها است.
وی افزود: برای من توفیق بوده که سومین 
سفر استانی در خراسان جنوبی انجام شده که 
به مردم عزیز و پرتلاش این اســتان همچنین 
نماینده ولی فقیه در استان، استاندار و مدیران 
ســلام عرض کنیم و نشســتی را با توجه به 
شــرایط کرونایی با اقشار مختلف مردم داریم. 
آیــت الله رئیســی گفت: ان شــاء الله در این 
ســفر با بررســی هایی که از قبل انجام شده 
و نشست هایی که در اســتان خواهیم داشت 
بتوانیم یکســری اولویت ها را در استان دنبال 

کنیم.

رئیس قــوه قضائیه صبح روز جمعه )۱۹ شــهریور( با 
حضور در زندان دماوند، ضمن بازدید از بخش های مختلف 
ایــن زندان، به گفتگوی چهره به چهره با تعداد کثیری از 
زندانیان پرداخت و مســائل و مشکلات آن ها را از نزدیک 

جویا شد.
رئیس قوه قضائیه در جریان این بازدید، ضمن گفتگوی 
چهــره به چهره با تعداد کثیری از زندانیان، ســوالاتی را 
پیرامون دلیل محکومیت و مدت زمان ســپری شــده از 
حبس آن ها و همچنین شــرایط بهداشتی و غذایی زندان 

مطرح کرد.
زندانیان ندامتگاه دماوند نیز از اینکه رئیس قوه قضائیه 
صبــح روز جمعه خود را بــرای بازدید از ایــن ندامتگاه 

اختصاص داده است، از وی تشکر کردند.
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای در دیدار با 
زندانیان ابراز امیدواری کرد که زندان بازگشــت گاهی به 
جامعه باشــد و کســی که یک بار زنــدان را تجربه کرده 
دوباره این تجربه تلــخ را تکرار نکند. رئیس عدلیه گفت: 
زندان باید به معنی واقعی نه » بازداشــتگاه« که محل باز 

اجتماعی شدن فرد و » بازگشتگاه« به جامعه باشد.
رئیس دســتگاه قضا پس از آنکه یکی از زندانیان اعلام 

کرد که برای چهاردهمین بار است به زندان می آید، گفت: 
من دلم می ســوزد از اینکه می بینم یک فرد در میانسالی 
و جوانی ۱۴ بار به زندان آمده است؛ لازم است برای همه 
این افراد برنامه ریزی شــود تا هم خود آن ها اصلاح شوند 
و هم شــرایطی فراهم شــود که دیگر به زندان برنگردند. 
هم قوه قضائیه و هم سایر نهادها در این زمینه مسئولیت 
دارند و باید انجام وظیفــه کنند. خود زندانیان و خانواده 

آن ها نیز باید در این زمینه نقش ایفا کنند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه 
در پی ورود یک فرد به زندان، خانواده او بزرگترین صدمه 
را متحمل می شوند، خطاب به زندانیان گفت: اجازه ندهید 

خانواده هایتان در این زمینه صدمه و آسیب ببینند.
»واکسیناسیون زندانیان« دیگر موضوعی بود که رئیس 
قــوه قضائیه در گفتگو با زندانیان در خصوص آن کســب 
اطــلاع کرد که به گفته زندانیان ندامتگاه دماوند هر ۲ دُز 

واکسن کرونا به آن ها تزریق شده است.
یکــی از مســائل دیگری کــه رئیس قــوه قضائیه در 

گفتگوی خود با زندانیان از آن ها پرســید این موضوع بود 
که آیا قضات به زندان ســر می زننــد و با زندانیان گفتگو 

می کنند یا خیر.
زندانیــان همچنیــن در حضور رئیس قــوه قضائیه از 
برخی از زندان بانان ندامتگاه دماوند که به گفته زندانیان، 
شــبانه روز و همراه بــا خانواده خود بــرای جلب رضایت 
شاکیان تلاش می کنند و در این راه حتی هزینه های مالی 

هم متحمل شده اند تشکر و قدردانی کردند.
زندانیــان به رئیــس عدلیه گفتند بــه دلیل این گونه 
ارتباطات برخی زندان بانان ایــن ندامتگاه تمام زندانیان 

و خانواده های آن ها را به چهره می شناسند.
حضور در کارگاه اشــتغالزایی زندان دماوند و مشاهده 
فعالیت های زندانیان در ایــن کارگاه، بخش دیگر بازدید 

امروز حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای بود.
رئیس دســتگاه قضا در جریان بازدیــد از این بخش، 
خواســتار ارائــه آماری از میزان اشــتغال زندانیان شــد 
که مسئولان ســازمان زندان ها در پاســخ گفتند: میزان 

اشــتغالزایی زندانیان اســتان تهران در سال گذشته ۵۴ 
درصد بود که این آمار در سال جاری به ویژه طی ماه های 
اخیر رشد چشمگیری داشته و به ۶۸ درصد رسیده و این 
در حالی اســت که هدف گذاری ســازمان زندان ها برای 

اشتغالزایی زندانیان، شاخص ۸۰ درصدی است.
مســئول کارگاه اشــتغالزایی ندامتگاه دماوند که خود 
نیز یــک فرد زندانی بــود، با بیان اینکــه زندانیان فعال 
در ایــن کارگاه به صورت روزانه درآمد کســب می کنند، 
گفــت: به غیر از حرفــه اموزی به زندانیــان، محصولات 
کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند به نام برندهای مشهور 
الکترونیکی کشور تولید می شود و یکی از باکیفیت ترین و 

پرفروش ترین محصولات بازار است.
محســنی اژه ای در بخــش دیگری از ایــن بازدید، با 
بیان اینکه زندانیان هر مطلب و درخواســتی را که دارند 
بنویســند، تاکید کرد که تک تک ایــن نامه ها به صورت 

دقیق مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت.
رئیس قوه قضائیه در همین زمینه، حوزه ریاســت قوه 
قضائیه و ســازمان زندان ها را مامــور کرد که به تک تک 
درخواســت های زندانیان رســیدگی کنند و به سرعت به 

آن ها پاسخ دهند.

رئيسی در سفر به خراسان جنوبی: 

»می شود« زیاد گفته شده؛ می خواهيم بگویيم انجام شد 

بازدید ۳ ساعته رئيس قوه قضائيه از زندان دماوند

رهبر انقلاب به آیت الله مکارم تسليت گفتند
حضــرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی در پیامی به حضرت 
آیت الله مکارم شــیرازی درگذشت برادر ایشان را تسلیت گفتند. متن پیام رهبر 

انقلاب اسلامی به شرح ذیل است:
بسم الله الرحمن الرحیم

حضرت آیۀ الله آقای مکارم شیرازی دامت برکاته
درگذشت اخوی مکرّم آن جناب را تسلیت عرض می کنم و رحمت و مغفرت 
الهی برای ایشان و بقاء عمر و عافیت جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می نمایم.

وزیر کشور: 
دولت از استاندار خوزستان پشتيبانی ویژه خواهد کرد

وزیر کشور با بیان اینکه دولت از استاندار خوزستان پشتیبانی ویژه خواهد کرد 
گفت: این پشتیبانی در راستای حل مشکلات مردم خوزستان است.

به گزارش ایرنا احمد وحیدی عصر پنجشــنبه در حاشیه نشست قرارگاه های 
سه گانه آب و فاضلاب، مســکن و محرومیت زدایی در استانداری خوزستان در 
جمع خبرنگاران و در پاســخ به سوال خبرنگار ایرنا مبنی بر ویژه بودن استاندار 
خوزســتان اظهار داشت: در ویژه بودن اســتاندار خوزستان عمل مهم است. این 
عمل حمایت و پشتیبانی ویژه ای اســت که دولت از استاندار خوزستان خواهد 
داشت همچنین  اقدامات ویژه ای است که استاندار باید در راستای حل مشکلات 

خوزستان انجام دهد.
وزیر کشــور در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار ایرنا مبنی بر ماموریت افراد غیر 
وزارت کشور در مَسندهای مربوط به این وزارت خانه تصریح کرد: در این مسندها 
طبیعتا اولویت وزارت کشــوری ها هستند اما به دنبال شایسته سالاری هستیم و 
اگر برای مســندی به این نتیجه رسیدیم که فرد شایسته در وزارت کشور وجود 

ندارد از ظرفیت های دیگر وزارتخانه ها هم استفاده می شود.
وحیدی در خصوص حکم شهردار منتخب اهواز نیز گفت: حکم شهردار باید 
با چارچوب قانونی تطبیق داده شود که پس از بررسی و عدم وجود مشکل، صادر 

خواهد شد.
احمد وحیدی روز پنجشنبه بعد از آیین معارفه استاندار جدید خوزستان در 
توییتر نوشت: استاندار جدید خوزستان، استانداری ویژه است که علاوه بر اختیار 
حضور در جلســات دولتی و ارتباط مستقیم با کابینه دولت، از امکانات ویژه ای 

برای اهداف توسعه و پیشرفت خوزستان برخوردار خواهد بود.
صادق خلیلیان اولین استانداری است که روز یکشنبه هفته جاری توسط هیات 

دولت سیزدهم تایید و برای تصدی استانداری خوزستان انتخاب شد.

انتصاب معاون اداری و مالی نهاد ریاست جمهوری 
معاون اجرایی رئیس جمهور و سرپرست نهاد ریاست جمهوری با صدور حکمی 
»ابوالقاسم کریمی« را به سمت معاون اداری و مالی نهاد ریاست جمهوری منصوب 
کرد. به گزارش ایرنا در »ســید صولت مرتضوی« معاون اجرایی و سرپرست نهاد 
ریاســت جمهوری خطاب به کریمی آمده است: نظر به تعهد، سوابق خدمتی و 
تجربیات جنابعالی ، به موجب این حکم به ســمت »معــاون اداری و مالی نهاد 
ریاســت جمهوری« منصوب می شــوید. انتظار می رود نسبت به اصلاح و ارتقاء 
کیفی و کمی امور اداری و مالی به ویژه ســاختار و تشــکیلات، ساماندهی امور 
پرســنلی کارکنان، فرآیند انجام اقدامات تشویقی و تنبیهی متناسب با عملکرد، 
توســعه، تمرکز و یکپارچگــی امور دبیرخانه در مجموعه نهــاد اقدام نموده و با 
توجه به جایگاه موثر کارکنان شریف و زحمتکش آن، خدمات مطلوب و در شان 

همکاران محترم ارایه نمایید. ا

ورود کميسيون اصل ۹۰ به مرخصی برخی زندانيان
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی از ورود این کمیسیون به 

بررسی طرز کار قوه قضائیه در خصوص مرخصی برخی زندانیان خبر داد.
به گزارش ایسنا، علی خضریان نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 

در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت:
»   پس از اعلام مرخصی چندماهه جناب  مهدی هاشــمی از  زندان اوین، انتظار 
بود تا دســتگاه قضایی در کنار اقدام قابل تحسین بازگرداندن وی، امثال آقایان 
حســین فریدون و  هادی رضوی که طبق اظهارات مســئولان زندان ماه هاست 
برخلاف قانون در مرخصی هستند نیز اقدام کند. اما متاسفانه تاکنون چنین نشده 
اســت. با عنایت به اهمیت حفظ کرامت انسانی و اجرای کامل  عدالت در رفتار با 
عموم زندانیان،  کمیســیون اصل نود به طرز کار  قــوه قضائیه در این خصوص و 
مرخصی های بی ضابطه یا عدم اقدام موثر جهت بازگرداندن کسانی که خود را به 

هر دلیلی فراتر از قانون قلمداد می کنند، ورود خواهد کرد.«

طرح مجلس برای انتخاب »وزرای منطقه ای« 
یک عضــو کمیســیون امورداخلی کشــور و شــوراها در مجلس شــورای 
اســلامی از تهیه طرحی به منظــور انتخاب وزرای منطقــه ای با هدف تمرکز 
 زدایی و هماهنگی برای پیگیری مشــکلات برخی از اســتان ها در ســطح ملی،

 خبر داد.
ابوالفضل ابوترابی در گفت وگو با ایســنا، دربــاره جزئیات طرح انتخاب وزرای 
منطقه ای و آمایش سرزمینی بیان کرد: ما در این طرح به دنبال این هستیم که 
در هر چند استان یک وزیر منطقه ای تعیین شود که مسئول هماهنگی و پیگیری 
برای حل مشکلات آن چند استان در زمینه های مختلف نظیر مسائل آب، محیط 

زیست و حتی مشکلاتی که با کشورهای همسایه داریم، باشد.
وی در ادامه اظهار کرد: بر اساس این طرح، وزیر منطقه ای در داخل هیات 
وزیران بوده و از مجلس رای اعتماد خواهد گرفت. وزیر منطقه ای مکلف است 
مشکلات چند استانی را که زیر نظر دارد از طریق هیات وزیران و داخل مجلس 

پیگری کند و هماهنگی لازم را برای حل مشکلات منطقه ای انجام دهد.
نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: ما امروز بعضا 
به دنبال حل مشــکلات ملی برخی از استان ها در کف خیابان هستیم در حالی 
که این مشــکلات باید در سطح ملی با برنامه ریزی حل شود. هدف از این طرح 
اداره ایالتی کشور نیست  بلکه هدف این طرح تمرکز زدایی است. در این طرح بر 
اساس تجربه های خوب کشورهای دیگر بدون ایالتی کردن کشور، تمرکز زدایی 

صورت می گیرد.
ابوترابی تاکید کرد: اداره ایالتی کشــور ابعاد بسیار وسیع تری دارد. یعنی هر 
ایالت پلیس، قوه قضائیه و مجلس جدا دارد در حالی که طرح ما اصلا این هدف 
را دنبال نمی کند. بر اســاس طرح ما یک وزیر منطقه ای داریم که با پیشــنهاد 
رئیس جمهور از مجلس رای اعتماد می گیرد و حل مشکل چند استان را دنبال 
می کند. این طرح به دنبال تمرکز زدایی اســت و برای حل همگون مشکلات در 
چندین استان وزیر منطقه ای انتخاب می شود. این طرح اکنون در کارگروهی در 

کمیسیون در حال بررسی کارشناسی و چکش کاری است.

اجرای بيانيه گام دوم انقلاب، اصلی ترین هدف ارتش 
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره به ضرورت توجه به فرایند 
ارزیابــی عملکرد در بخش های مختلف ارتش گفت: این اقدامات، مقدمه ای برای 
اجرای بیانیه گام دوم و تشــکیل جامعه منتظر و شایسته ظهور امام زمان )عج( 

است که از اهداف اصلی ماست.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرلشــکر »ســیدعبدالرحیم موسوی« 
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران در مراسم رونمایی از سامانه ارزیابی 
عملکرد افسران نیروی هوایی و کتاب های دفاع مقدس  با اشاره به ضرورت توجه 
به فرایند ارزیابی عملکرد در بخش های مختلف ارتش گفت: نظام ارزیابی عملکرد 
افراد در سطوح مختلف اجرا می شود که سطح نازل آن برای تنبیه و تشویق است 
و سطح بعدی آن، شــناخت نقاط قوت و ضعف هر فرد و مکمل آن برنامه ریزی 

برای ارتقای نقاط قوت و رفع نقاط ضعف است.
فرمانده کل ارتش افزود: اما کانون ارزیابی و ریشه کارش، همه این سطوح به 
اضافه برنامه ریزی و اقدام در مراکز رشد ارتش برای ارتقای افراد و نیز بهره برداری 

از نتایج ارزیابی برای ترفیع و انتصاب افراد است.
وی اظهار داشت: البته همه این اقدامات، مقدمه ای برای اجرای بیانیه گام دوم 
و تشکیل جامعه منتظر و شایسته ظهور امام زمان )عجل الله تعالی فرجه الشریف( 

است که از اهداف اصلی ماست.
فرمانده کل ارتش اضافه کرد: برابر طرح نیروی هوایی ارتش که از امروز رسماً 
اجرایی خواهد شد فرآیند ارزیابی در دو مسیر انجام می شود؛ مسیر اول از سطح 
گردان به بالا که همه ســاله و به صورت مستمر در همه مقاطع انجام می شود و 
مســیر دوم، توســط کانون های مرکزی ارتش و نیرو برای ارزیابی افراد برجسته 
جهت شــناخت و رشد افراد برای تصدی مســئولیت های کلیدی ارتش و کشور 

است.

اخبار کوتاه


